
 
Hørringssvar vedr. ”Kommissorium - Kvalitetsstandarder for folkeskolen i Norddjurs Kommune” 

Det er godt for Norddjurs Kommunes skolevæsen, at man vil indføre kvalitetsstandarter. 

Kvalitetsstandarderne kan potentielt være første skridt i retning af de længe efterspurgte politiske visioner 

for folkeskolen i Norddjurs. Desværre er standarterne et øjebliksbillede af skolen netop nu, hvor tid og 

ressourcer ikke hænger sammen. Lærerne har været presset over en længere årrække, hvorfor det for os, 

havde været en selvfølge, at der i kvalitetsstandarterne var særligt fokus på forholdet mellem lærernes 

undervisningstid og den reelle forberedelsestid.  

Manglende og/eller usammenhængende forberedelsestid går ud over kvaliteten af undervisningen, idet 

lærerne i mindre omfang oplever at have tid til at planlægge en undervisning, som tager udgangspunkt i 

den enkeltes elev forudsætninger og behov, inddrager nye undervisningsmaterialer og samler op på viden 

om, hvad der fungerer godt eller mindre godt i deres undervisning (Eksplorativ forundersøgelse om 

lærernes arbejdstid, VIVE, 2019). 

Den nye A20 / implementeringsaftalen med Norddjurs kommune indebærer, at Norddjurs Kommune og 

Djurs Lærerforening årligt drøfter §2 stk. 2 ”Redegørelsen skal præsenteres ved et samarbejdsmøde mellem 

kommune og kreds med det formål, at parterne forud for kommunens endelige beslutning om ressourceudmeldingen 

har en kvalificeret drøftelse af prioriteringer af arbejdsopgaver. I drøftelsen indgår endvidere parternes fælles viden fra 

samarbejdet på tværs af kommune- og skoleniveau, jf. § 3. 

Bemærkning: 

Drøftelsen sker med henblik på at understøtte sammenhæng mellem lærernes arbejdstid og opgaver samt et rimeligt 

forhold mellem undervisning og forberedelse”. 

Det belyste samarbejdsmøde har dog en minimal effekt, hvis man allerede på forhånd har defineret en 

standard, som ikke er fyldestgørende i forholdet ml. mængden af undervisning og tid til at forberede den. 

I er som politikkere nødsaget til at forholde jer til, hvorvidt standarterne sikrer dette forhold, hvis I vil sikre 

kvaliteten. 

De 17 andre forslag er gode og vil give mulighed for en bedre skole. Men igen er det vigtigt, at der tilføres 

ressourcer, samt at implementeringen af forslagene kan afspejles i balancen mellem lærernes 

undervisningstid, forberedelse og mængden af andre opgaver. I foreslår, at der skal være plads til et lokalt 

råderum. Hverken ledere eller lærere har i dag et råderum. Alle ressourcer bruges til at opfylde 

minimumstimetallet og til at inkluderer elever. Derfor bør der afsættes en økonomisk ressource, der 

øremærkes det lokaleråderum. Hermed kan alle se, hvordan det lokale råderum forvaltes.   

Det er nu, I har muligheden for at sætte handling bag ordene og beslutte en anstændig standart for 

skolerne i Norddjurs. Derefter er det vigtigt, at der sikres tid og ro til implementeringen af standarten. 
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